
 
ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
Caràcter:  Ordinari 
Data:  12 de setembre de 2000 
Horari:  20 hores 
Lloc:  sala de sessions de l’Ajuntament 
 
Hi assisteixen: 
 
Montserrat Santandreu Ginard,  batle 
Elvira Piris Quetglas,   regidora 
Jerónimo Ginard Ginard,   regidor 
Antònia Tous Ginard,   regidora 
María Antonia Sansó Navarro,  regidora 
José Silva Jiménez,    regidor 
Pere Llinás Morey,    regidor 
Magdalena Fuster Lorenzo,   regidora 
Julen Adrián Gorostiza,   regidor 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, secretària  
 
No hi assisteixen: 
 
Jaume Guiscafrè Danús,   regidor 
Jaime Sureda Bonnín,   regidor 
Apollònia Genovard Servera  regidora 
 
Ordre del dia 
 
Desenvolupament de la sessió. Acords 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de sessions anteriors 
 
Es llegeix l’acta corresponent a la sessió de dia 6 de juliol i els reunits l’aproven per unanimitat. 
 
Es llegeix l’acta corresponent a la sessió de dia 27 de juliol, i el portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián,  manifesta 
que manquen intervencions seves i d’altres regidors en diversos punts de l’ordre del dia, i  que no ha 
tingut temps per llegirse-la tota, perquè li han donat a darreres hores del matí. 
 
El Sr. Batle proposa que es deixi damunt la taula i s’aprovi a la propera sessió plenària. 
 
Per assentiment dels reunits, s’acorda deixar damunt la taula l’acta corresponent a la sessió de dia 27 de 
juliol. 
 
2. Aprovació, si s’escau, del Compte General del Pressupost de 1999 
 
El Sr. Batle dóna compte de l’expedient tramitat per aprovar el Compte General del Pressupost de 1999. 
Explica que aquest Compte ja va ser dictaminat favorablement per la Comissió d’Hisenda, i que ha estat 
exposat al públic durant quinze dies, mitjançant l’anunci publicat en el BOIB núm. 89, de dia 20-07-00, 
sense que s`hagin presentat reclamacions, i després s’ha dictaminat favorablement, per segona vegada, 
en la mateixa comissió. Ara correspon al Ple, si així ho considera, aprovar-ho definitivament. 



 
Després d’una breu deliberació, els reunits acorden, per unanimita aprovar el Compte General del 
Pressupost de 1999. 
 
3. Aprovació, si s’escau, de la concertació d’un préstec per executar l’obra Ampliació del 
Cementeri Municipal d’Artà 
 
El Sr. Batle exposa que el préstec per executar l’obra Ampliació del Cementeri Municipal d’Artà està 
previst en el Pressupost d’aquest exercici. 
 
El Sr. Batle explica que varen demanar ofertes a les entitats financeres locals, i d’altres localitats, 
següents: BBVA, BCH, Banca March, Banco de Santander, Sa Nostra i la Caixa. Les ofertes 
presentades per aquestes dues darreres entitats no acompleixen la base 3.b de les d’execució del 
Pressupost d’aquest Ajuntament, ja que han ofertat un tipus d’EURIBOR + 0,25. 
 
El Sr. Batle exposa que les ofertes presentades per les entitats BBVA i BCH tenen les mateixes 
condicions i són les més avantatjoses econòmicament pels interessos municipals. Igualment, exposa 
que la Comissió d’Hisenda va dictaminar favorablement en favor de l’oferta presentada pel BCH, perquè 
té una oficina oberta en el municipi. 
 
Després d’una breu deliberació, els reunits acorden, per unanimitat, que representa el vot de la majoria 
absoluta legal requerida per l’article 47.3.g de la LBRL: 
 
1. Aprovar la concertació d’un préstec amb el Banc Central Hispano per finançar l’obra Ampliació del 
Cementeri Municipal d’Artà, d’acord amb les condicions següents: 
- Import: 75.000.000 de pessetes. 
- Interès: EURIBOR + 0,05 punts.i revisió anual. 
- Mancança: 2 anys. 
- Pagament d’interessos: trimestral. 
- Sense cap tipus de comissió. 
2. Facultar el Sr. Batle per signar tots els documents necessaris per formalitzar el préstec. 
3. Trametre aquest acord al Banc Central Hispano. 
 
4. Aprovació, si s’escau, de les gratificacions del personal corresponents als mesos de juliol i 
agost de 2000 
 
El Sr. Batle exposa la relació de gratificacions presentades pel personal de la brigada d’obres, el 
personal de neteja, el personal d’oficines i el personal de l’àrea socioeducativa, per treballs que han fet 
durant els mesos de juliol i agost de 2000. 
 
L’import total de les gratificacions és de 617.600 pessetes. 
 
Els portaveus municipals manifesten la seva conformitat perquè són feines fetes. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat, aprovar les gratificacions del personal corresponents als mesos de 
juliol i agost de 2000, que suposen un total de 617.600 pessetes. 
 
5. Aprovació, si s’escau, del canvi de la periodicitat de les sessions plenàries ordinàries 
 
El Sr. Batle exposa que, a la sessió de dia 19 de juliol de 1999, es va aprovar la celebració dels plens 
ordinaris durant la darrera setmana de cada bimestre. 
 



Com que els plens ordinaris es fan en els mesos pars, la qual cosa coincideix amb les vacances dels 
regidors, sobretot durant els mesos d’agost i desembre, el Sr. Batle explica que, com a sollicitud dels 
regidors i, més concretament, del representant d’EU/EV, Sr. Adrián, es proposa que les sessions 
ordinàries es facin en els mesos senars de cada bimestre. 
 
Després d’una breu deliberació, els reunits acorden, per unanimitat, aprovar el canvi de la periodicitat de 
les sessions plenàries ordinàries, que es faran els mesos senars de cada bimestre. 
 
Abans del punt de precs i preguntes, el Sr. Batle exposa que, davant dels fets produïts en el dia d’avui, 
relatius a les pintades realitzades en el vehicle d’un regidor, s’ha elaborat la moció següent,  que, 
copiada literalment, diu: 
 
“Moció de rebuig en contra dels actes vandàlics de 12 de setembre de 2000 
 
Exposició de motius 
 
A causa dels fets produïts en el dia d’avui, relatius a les pintades contra el Parc Natural que s’han fet en 
el vehicle propietat d’un membre d’aquesta corporació, concretament del representant d’Esquerra 
Unida-Els Verds, Sr. Adrián, tal com es demostra en l’acta de denúncia realitzada per la Policia Local 
que depèn d’aquest Ajuntament; 
 
Després de considerar que els fets esmentats constitueixen un atemptat en contra d’un representant 
polític dels ciutadans i pel fet d’exercir aquesta representació; 
 
I perquè això suposa un comportament incívic i antidemocràtic, aquest Ajuntament presenta la següent 
 
PROPOSTA D’ACORD 
 
1. Rebutjar i condemnar aquest acte, que atempta contra la representació política dels ciutadans i la 
llibertat d’expressió i de pensament propis d’un país democràtic. 
2. Comprometer-se a fer les indagacions i les diligències necessàries per esbrinar l’autor o els autors 
d’aquests fets, amonestar-los públicament i imputar-los les despeses de la neteja. 
 
Tots els membres del consistori exposen la seva conformitat total amb aquesta moció.  
 
El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, remarca que aquest fet es fa per ser un representant de la ciutadania. 
 
Després d’una breu deliberació, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar la inclusió d’aquest punt en l’ordre del dia d’aquesta sessió plenària. 
2. Aprovar la moció de rebuig en contra dels actes vandàlics de dia 12 de setembre de 2000. 
 
6. Precs i preguntes 
 
La secretària de l’Ajuntament informa que el portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, ha presentat un escrit de 
precs i preguntes, que llegeix a continuació: 
 
1. Al passat plenari ordinari del mes de febrer vaig presentar una pregunta sobre el catàleg d’edificis i 
elements de valor arquitectònic, històric i cultural, que feia referència a un compromís de l’equip de 
Govern al plenari del mes de setembre de l’any passat.  
 
2. En el plenari de 16 de setembre d’enguany l’equip de Govern es va comprometre a realitzar, el més 



aviat possible, el catàleg d’edificis i elements arquitectònics de valor històric i cultural. Davant la falta de 
noves informacions al respecte les he de reiterar. 
 
RESPOSTA: 
S’accepta la reiteració. 
 
1.1. S’han contractat ja aquestes persones? En cas negatiu, quan es farà?. 
 
RESPOSTA: 
No s’han contractades encara, ja que aquesta contractació, finalment i gràcies a les gestions realitzades, 
anirà a càrrec de la Comissió de Patrimoni del CIM i no costarà res a l’Ajuntament d’Artà. 
 
1.2. Quan té previst l’equip de Govern que comenci la redacció del catàleg? 
 
RESPOSTA: 
Tan prest com sigui possible. Possiblement pel mes de gener de 2001 els equips redactors, contractats 
pel CIM, iniciaran aquestes tasques per a l’Ajuntament d’Artà. 
 
1.3. Estarà disponible perquè quedi inclòs en la modificació de les NNSS? 
 
RESPOSTA: 
Hi hauria d’estar i es donarà pressa perquè sigui així. 
2. A la comissió informativa passada, el Sr. Batle ens va informar que ha estat contractada una persona, 
en qualitat de càrrec de confiança, per al lloc de feina de gerent del teatre. 
 
RESPOSTA:  
Això és fals. El batle va informar que es contractaria una persona, però encara no ha estat contractada. 
 
2.1. Quines seran les tasques d’aquest gerent? 
 
RESPOSTA: 
Les tasques de la persona que exercirà de gerent del nou teatre municipal seran les de planificar, 
programar i coordinar les activitats que es duran a terme en el teatre, i les d’estar en contacte permanent 
amb les entitats ciutadanes que n’han de poder fer ús i amb la població en general. 
 
2.2. Quines són les condicions laborals d’aquest contracte? 
 
RESPOSTA: 
La contractació és eventual i té una durada de sis mesos, prorrogable si l’equip de Govern ho troba 
adient. 
 
2.3. Quines són les raons que justifiquen que no s’hagi realitzat una oferta pública de feina?. 
 
RESPOSTA: 
L’equip de Govern considera que la persona que ha d’engegar l’obertura i dinamització d’una installació 
de l’envergadura del nou teatre ha de comptar amb la seva total confiança i s’ha d’adaptar al perfil que 
políticament es té definit, cosa que creim s’acomplirà amb la persona designada. Treure a oferta pública 
aquesta plaça en el punt que ens trobam era massa arriscat, perquè aquestes condicions s’acomplissin 
amb garanties. 
 
El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, manifesta que vol saber quina és la demanda del perfil polític. 
 



El Sr. Batle li diu que se li donarà. 
 
2.4. Quan pensa l’equip de Govern acomplir el Reglament de participació ciutadana i convocar el Consell 
d’Àrea de Cultura per, entre altres coses, explicar a les associacions interessades quins plans de 
funcionament té per al Teatre Municipal? 
 
RESPOSTA: 
Pròximament. 
 
3.Ha participat aquest Ajuntament, o els serveis educatius municipals, en l’avaluació de l’experiència 
pilot de l’aula de 2 anys durant el curs 99-00. 
En quins documents hi queda constància? 
 
RESPOSTA: 
Suposant que la pregunta faci referència a l’avaluació de l’experiència pilot de l’aula de 2 anys, la qual 
cosa no queda clara, contestarem que el que han fet els serveis socioeducatius és donar suport a la 
professora d’aquesta aula per tal de millorar el servei. Les feines d’aquest suport quedaran reflectides en 
la memòria del curs 99/00 de l’àrea socioeducativa. 
 
El portaveu d’EU/EV manifesta que no es pregunta això i torna a explicar la pregunta. 
 
La regidora de Cultura, Sra. Piris, exposa que es contesta el que es pregunta: que quedarà reflectida a la 
memòria del curs 99/00 de l’àrea socioeducativa. 
 
3.1. En cas que s’hagi feta, què s’ha avaluat? Quin personal municipal ha participat en aquesta 
avaluació? 
 
RESPOSTA: 
El personal encarregat són en Tomeu Tous (cap de l’Àrea Socioeducativa) i na Coloma Ribot (psicòloga 
dels Serveis Socioeducatius). L’avaluació que se n’ha fet i les propostes de millora quedaran reflectides, 
oportunament, en la memòria del curs 99/00. 
3.2. Quines conseqüències o propostes de millora de l’experiència pilot es plantegen per al proper curs? 
 
RESPOSTA: 
Aquesta pregunta queda contestada en la resposta anterior. 
 
3.3. En quina mesura té previst l’equip de Govern donar suport a la direcció educativa d’aquest centre, 
que va néixer a iniciativa de l’APA de Na Caragol i amb el suport municipal? 
 
RESPOSTA: 
L’equip de Govern té previst donar el mateix suport que ha donat fins ara i més si és necessari. 
 
3.4. Quan té previst l’equip de Govern passar d’una experiència pilot a un primer cicle d’educació infantil 
(0-3 anys) de titularitat pública municipal? 
 
RESPOSTA: 
L’equip de Govern no ho té previst, per ara. 
 
4. En el darrer plenari del mes de juliol vam ser informats de què pròximament s’iniciaran les obres 
d’ampliació del CP Na Caragol. 
 
Quines previsions, a mig termini, té l’equip de Govern sobre les necessitats d’aquest centre, que 



actualment es troba saturat? 
 
RESPOSTA: 
L’ampliació del CP Na Caragol està contemplada tant per l’Ajuntament com per la Conselleria d’Educació 
i Cultura. L’execució d’aquestes obres està prevista per a l’estiu vinent, amb la qual cosa durant el curs 
2001-2002 ja es començaria amb les installacions del centre ampliades. De tota manera, l’Ajuntament 
està treballant amb la Conselleria per accelerar tot aquest procés. 
 
El portaveu d’EU/EV pregunta sobre quantes unitats es preveuen i manifesta que no es poden fer fases 
sense tenir el projecte global. 
 
El Sr. Batle informa que la Conselleria d’Educació i Cultura sabrà el que ha de fer. 
 
Es discuteix sobre la realització o no d’una doble via. 
 
El Sr. Batle exposa que està previst una doble via que es farà en dues fases. 
 
5. On són les boies i els salvavides que, durant la temporada de banys de l’any passat, es van installar a 
la platgeta de la Colònia? 
 
RESPOSTA: 
Dins el magatzem municipal. 
 
5.1. És que eren d’usar i tirar? 
 
RESPOSTA: 
No, però no eren les apropiades per a la platja de la Colònia. 
 
5.2. Per què no s’han installat enguany? 
 
RESPOSTA: 
Perquè no ha estat possible i, fins fa poques setmanes, no arribaren les boies definitives. 
 
El portaveu d’EU/EV manifesta que és la prova de la ineficàcia de l’equip municipal i del seu delegat a la 
Colònia de Sant Pere. 
 
6. Per què no hi ha hagut cap installació de serveis de seguretat i socorristes a la platgeta de la 
Colònia? 
 
RESPOSTA: 
Perquè no ha estat possible la seva installació ni la seva contractació. 
 
7. Per què, ni tan sols, no s’han installat cartells informatius de la carència de serveis de salvament i 
socorrisme en cap platja del municipi? Quan pensa l’equip de Govern acomplir l’Ordre de 31 de juliol de 
1972, “EL MAR Y SUS PLAYAS”? 
 
RESPOSTA: 
Perquè no ha estat possible de collocar-los. 
 
L’acompliment d’aquesta Ordre del 1972 és relatiu i, en el cas del litoral artanenc, resulta de difícil 
aplicació i de dubtosa eficàcia. 
 



8. Segons va afirmar el Sr. Batle en l’aprovació del pressupost municipal d’enguany, hi havia una partida 
per dotar de serveis de socorristes i mitjans de seguretat la platgeta de la Colònia. 
 
RESPOSTA: 
És cert. 
 
8.1. Quina partida era i de quin import? 
 
RESPOSTA: 
Partida 7511 21300, dotada amb 400.000 ptes. 
 
8.2. Per què no s’ha gastat abans i durant la temporada turística? 
 
RESPOSTA: 
Perquè, per diverses raons, no ha estat possible. 
 
8.3. Quan i en què es pensa gastar? 
 
RESPOSTA: 
L’any que ve. En material i mitjans de seguretat per a la platja de la Colònia i panells d’advertiment a 
algunes altres platges del litoral del terme. 
 
9. Té coneixement l’equip de Govern del pèssim servei de recollida de fems que durant, al menys, el 
mes de juliol s’ha prestat en algunes zones de la Colònia? 
 
RESPOSTA: 
El servei de recollida de fems al municipi, malgrat tengui mancances, no és pèssim, com vol fer veure de 
manera catastrofista el regidor d’EU/EV. L’equip de Govern treballa per millorar-lo de cada dia i no tan 
sols el mes de juliol. 
 
9.1. Per què s’ha donat tan mal servei? 
 
RESPOSTA: 
No s’ha de confondre un mal servei de recollida amb algun problema puntual localitzat en un carrer 
concret. És cert que el punt de recollida de fems del carrer de la Verge Maria ha estat un problema 
durant el juliol, ja que els fems que s’hi dipositaven varen desbordar totes les previsions i, a més, la gent 
d’aquell entorn, ha tengut poca cura a l’hora de respectar els horaris de recollida. Davant aquesta 
problemàtica, el sistema ordinari de recollida resultava insuficient i es va canviar. 
 
9.2. Les deficiències en el servei de recollida de fems li tornaran a sortir gratuïtes a l’empresa 
concessionària, com va ser el cas de la denúncia presentada l’any passat per aquest regidor per la mala 
recollida a Cala Torta? Té l’Ajuntament previst imposar alguna penalització a l’empresa concessionària? 
 
RESPOSTA: 
L’Ajuntament va prendre les mesures necessàries amb l’empresa concessionària i el problema minvà 
considerablement. Actualment, s’estan estudiant alguns canvis en el sistema de recollida a fi d’evitar 
problemes com aquests de cara al futur. Tant a Artà com a la Colònia. 
 
10. CONSELL D’ÀREA 
 
10.1. Sap l’equip de Govern que cada Consell d’Àrea ha de ser convocat, segons el Reglament de 
participació ciutadana, a l’article 40, una vegada cada sis mesos? 



 
RESPOSTA: 
Sí. 
 
10.2. Se n’adona l’equip de Govern que ha passat més de mig any i encara no s’ha convocat més que el 
Consell d’Àrea d’Hisenda? 
 
RESPOSTA: 
Sí. 
 
10.3. Quan pensa l’equip de Govern acomplir les seves obligacions respecte al Reglament de 
participació ciutadana? Té dates concretes o entén que les convocatòries estan en funció de la seva 
discrecionalitat com a equip de Govern? Pensa convocar-los tantes vegades com l’any passat, vull dir, 
cap? 
 
RESPOSTA: 
Abans de final d’any. 
 
La discreccionalitat no és cap pecat i dins aquest mes de setembre es reunirà el Consell d’Àrea 
d’Urbanisme. 
 
No. 
 
El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, diu que la discrecionalitat és un pecat quan va en contra d’un 
Reglament de participació ciutadana, aprovat per aquest Ajuntament. 
 
10.4. Per què serveix un regidor delegat de participació ciutadana si a l’equip de Govern no hi ha 
voluntat política de fer acomplir el Reglament? 
 
RESPOSTA: 
El regidor que duu l’Àrea de Participació Ciutadana també duu altres àrees. Per tant, no es pot parlar 
d’un “regidor de Participació Ciutadana”, almenys no n’hi ha cap que tingui aquestes atribucions de 
manera exclusiva. De tota manera, el regidor que duu aquesta àrea, si en algun moment arriba a veure 
que no serveix de res, no descarta la possibilitat d’abandonar-la. De moment, no ho creu necessari. 
 
11. Després de les crítiques generalitzades que l’equip de Govern va rebre pel programa i 
desenvolupament de les passades festes de Sant Salvador, té previst la regidora de Festes revisar la 
possibilitat de tornar a convocar una Comissió de Festes pública i oberta a la participació ciutadana, o 
s’estima més seguir només amb la del seu partit, clandestina? 
 
RESPOSTA: 
L’equip de Govern no creu que les crítiques a alguns actes de les festes fossin generalitzades, sinó que 
provenien d`uns sectors molt concrets que varen ser animats per certes persones perquè criticassin o 
deixassin d’assistir a determinats actes. La pregunta és què pretenien aconseguir aquestes persones 
amb aquest tipus d’actituds? Per ventura una major participació ciutadana...? 
 
La manera d’organitzar les festes de l’any que ve ja la decidirà l’equip de Govern quan arribi el moment. 
 
El portaveu d’EU/EV exposa que el Sr. Batle insisteix a adjectivar de municipal la Comissió de Festes. 
 
El portaveu d’EU/EV exposa que imputar a una mà  negra que no s’explicita quina és, però alludint-nos, 
a EU/EV, mitjançant la barroera referència a la participació ciutadana, una de les nostres senyes 



d’identidat, és una burla més a què ens té acostumats el Sr. Batle. Però no només és una burla cap a 
aquest regidor, sinó cap al conjunt de la ciutadania. A  ningú no se li ocorre que els artanencs i les 
artanenques estiguin per boicotejar unes festes. 
 
EU/EV té ocupacions més importants a què dedicar-se en lloc de  boicotejar les festes. 
 
Si les festes varen rebre crítiques generalitzades, la culpa cal cercar-la entre les persones que les varen 
organitzar de manera exclusiva i tancada: l’equip de Govern. 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària       Vist i plau 

El batle 
 


